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Datum: 8 december 

Tid: 14.00-16.15 

Plats: Häverösalen 

1. Mötet öppnas 
2. Statusläge, inkomna ärenden/frågor 

a. Behov av budgeterade pengar till bryggunderhåll. 
b. Sopbåtshamnen får inte stoppa övriga behov av utskeppningsplatser i 

kommunen. Totalt behövs minst 3 fungerande platser söder om 
Väddökanal. En i norr, en i mellan delen och en i södra delen. Till dessa 
måste vägarna hålla Bärighetsklass BK 1. 

c. Skolresor vid vintertrafik till Gräskö med flera öar. 

Läggs till övriga frågor.  

3. Stavsudda grannsamverkan 
a. Göran Lagerström, SIKO informerande avseende:  

Stavsudda Grannhjälp - Ett lokal-lokalt projekt för ökad granntrygghet och beredskap i 
Stavsuddaskärgården. 

Område; Stavsuddaskärgården 

• Många små öar 

• Åldrande befolkning 

• Få fastboende, många deltidsboende 

• Trafikeras av W-bolaget 

• Affär 2 dagar/vecka 

• Brandvärn på Norra S 

Uppdrag: 

• Håll koll på varandra, varandras hus, båtar och bryggor. 

• Ha alltid aktuella telefonnummer till dina närmaste grannar till hands. Ring hellre 
än gång för mycket! 

• Håll utkik efter ovanliga händelser i vår skärgård. 
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• Närgångna båtar som du inte känner igen. Besökare som du inte känner igen och 
som kanske beter sig konstigt. 

• Hjälp till vid händelser där just dina resurser kan vara till hjälp. 

• Om du vill kan du bidra med dina resurser i form av båt, pump, motorsåg eller 
något annat som kan behövas vid en större händelse. 

 

4. Skolskjuts – hur ser det ut? 
a. Niclas Gustavsson, tf verksamhetschef grundskolan och Erik Sagrén, 

intendent barn- och skolförvaltningen informerade avseende:  
• Barn- och skolförvaltningen har fått ett uppdrag från barn- och skolnämnden att 

göra en översyn över riktlinjer för skolskjuts. Det är ett omfattande arbete som 
pågår under år 2023. I arbetet kommer man även att se över 
upptagningsområdena.  

• Pandemin underlättade och möjliggjorde för barn i skärgården då det var möjligt 
med distansundervisning/fjärrundervisning. Idag finns inte möjligheter till 
hemundervisning vilket ställer andra krav på infrastrukturen och det uppstår idag 
utmaningar för skolskjuts, särskilt vid vintertid/istid.  

• Riktlinjer för hur lång en dag ska vara finns inte men det finns riktlinjer för hur 
lång en skoldag med undervisning får vara, mellan 6 – 8 timmar beroende på 
årskull.  

• Restid får vara maximalt 1 timme/enkel väg.  
• Väntetid får vara maximalt 1 timme om dagen. 
• Individprövning – varje vårdnadshavare har möjlighet att kontakta kommunen och 

få en individprövning. Nedan kan ni läsa mer om skolskjuts för Norrtälje kommun: 
Skolskjuts Norrtälje kommun (norrtalje.se) 

• Tjänsteperson på barn- och skolförvaltningen har två möten per år med region 
Stockholm avseende båttrafiken. 

• För öar utan fast förbindelse krävs självskjuts mot ersättning. 
• Istidtabell ligger ute men kan komma att ändras med kort varsel. 

Kommentarer och inspel från skärgårdsrådets ledamöter:  

För att det ska finnas en levande skärgård behövs en fungerande infrastruktur och 
förutsättningar för att barn ska kunna bo i skärgården. Att skolskjutsen fungerar innebär 
en trygghet.  

 

5. Bredband 
a. Peter Jansson, bredbandsstrateg informerar avseende:  

 

https://www.norrtalje.se/skolskjuts
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• Strategi (Sverige helt uppkopplat 2025 – en bredbandsstrategi) 
• Marknaden bygger 
• Aktörer: Norrtelje Energi, IP-Only (Global Connect), Open Infra, Skanova (Telia) 
• Samverkan för att skapa så bra förutsättningar som möjligt för aktörerna 

Lokalt bredbandsstöd 

• I år har cirka 600,000 kr beviljats i bredbandsstöd till lokala fiberföreningar 

• Förängsudden Fiber Ekonomisk förening  

• Fagerviksstigens Bredband Ekonomisk förening  

• Föreningar kan söka stödet 

 

PTS stöd 2021:  

• 31 Områden 
• 87 707 729 kr 

PTS stöd 2022:  

• 11 Områden 
• 32 590 957 kr 

Målet för Norrtälje är samstämmigt med Sverige helt uppkopplat 2025 – en 
bredbandsstrategi:  

• År 2025 bör hela Sverige ha tillgång till snabbt bredband 
• 98 procent av alla hushåll och företag bör ha tillgång till 1 Gbit/s  
• 1,9 procent av alla hushåll och företag bör ha tillgång till 100 Mbit/s  
• 0,1 procent av alla hushåll och företag bör ha tillgång till 30 Mbit/s 

Aktuellt:  

• Norrtälje kommun är en del av Stockholms län och vi behöver fortsatt 
bredbandsstöd även om länet ligger långt fram 

• Verkar för att deltidsboenden åter ska kunna räknas med i utvärderingen av PTS-
stödet 

• Etablera kontakt med Open Infra för att veta mer om hur de ligger till med tidigare 
projekt samt nya 

 

Kommentarer från skärgårdsrådets ledamöter:  
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En önskan finns om att bredda synen på bredband till att inte enbart prata om fiber och 
möjliggöra för andra alternativ att söka bredbandsstöd, exempelvis radiolänk.  

6. Genomgång av tidigare möte – dialogsamtal skärgårdsrådets frågor 
a. Arbetsgrupper för specifika frågor 
b. Utveckling – hur jobbar vi framgent med dessa frågor?  

Ordförande Lotta Lindblad Söderman gör en sammanfattning av hur vi vill utveckla 
arbetet inom Skärgårdsrådet inför nästa mandatperiod. Senaste året har synts tydlig 
önskan att återkommande utvecklingsområden läggs i arbetsgrupper som rapporterar till 
Skärgårdsrådet. Ett exempel är arbetet med byggplanen. Under kommande år skulle vi 
också vilja vända oss till företagen i skärgården och tillhörande kuststräcka på fastlandet. 
Vilka utvecklingsområden och utmaningar ser skärgårdsföretag? På vilket sätt kan 
kommunen respektive regionen Stockholm hjälpa till? Hur kan vi förlänga säsongen för 
besöksnäringen? Österåker har arbetat med en enkät för näringslivet i skärgården som vi 
ska ta fram och titta på.  

7. Informationer från kommunen  
a. Trygghets- och informationspunkter 

Beslut i kommunstyrelsen den 10 oktober 2022. Finns att läsa §180:  

Möte 2022-10-10 | MeetingPlus [sv] (norrtalje.se) 

b. Ny politisk organisation 
c. Regionala skärgårdsrådet 

Dagordningen för regionala skärgårdsrådet som ägde rum den 1 december 2022:  

Dagordning 
 
1. Mötet öppnas (Gustav Hemming) 

 
13.00 – 
13.05 

2. Lägesbild från SIKO (Göran Lagerström) 
 

13.05 – 
13.15 

3. Förstudie säsongsförlängning Stockholms skärgård (Kristina 
Westermark, WSP) 
 

13.15 – 
13.35 
 

4. Besökskraft Stockholm (Anna Bohman Enmalm) 
 

13.35 – 
13.55 

5. Stockholm Archipelago (Marie Östblom) 
 

13.55 – 
14.05 

6. Skärgårdsstiftelsen (Ulrika Palmblad Wennergren) 
 

14.05 – 
14.15 

https://forum.norrtalje.se/committees/kommunstyrelsen/mote-2022-10-10
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d. Mötesschema 2023 

Mötesschema skickas ut till rådets ledamöter.  

 

8. Runda 

Anngret Andersson, Rådmansö-Frötuna företagarförening 

Anngret informerar kring försäljning av Fejan där man har behövt göra ett omtag på grund 
av att Försvarsmakten sagt nej till försäljning. Rådmandsö-Frötuna företagarförening har 
startat en arbetsgrupp för besöksnäringsfrågor och har bjudit in tjänstepersoner från 
Norrtälje kommun för att bland annat diskutera besöksnäringsarbetet och dess 
organisation.  

Agneta Gustavsson, skärgårdshandlarna 

7. Trafikförvaltningen, sjötrafikfrågor och säsongsförlängning (Hans 
Hedenfeldt, Åsa Tivelius mfl.) 
 

14.15 – 
14.35 

8. Kommunernas arbete med besöksnäring: 
 

1. Hur ser de främjande insatserna ut för 
besöksnäringen och säsongsförlängning ut i respektive 
kommun? 

2. Vilka frågor är viktigast för att långsiktigt stärka 
besöksnäringen i regionen? 

 
 Norrtälje (Torkel Andersson) 
 Södertälje  
 Värmdö (Deshira Flankör) 
 Haninge (Ulla-Britt Öhman) 
 Vaxholm (Malin Forsbrand) 

 

14.35 – 
14.55 

9. Gemensam diskussion om besöksnäring 
 

14.55 – 
15.00 

10. Övrigt 
 

15.10 – 
15.15 

11. Möten år 2023 
16 februari – fysiskt på Landstingshuset 
11 maj – heldag studiebesök 
14 september - digitalt 
30 november – digitalt 
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Agneta Gustavsson informerar kring att det pågår en upprustning av Tjockö butik och 
krog med bland annat nya kylar. Drönarprojektet har haft sin första drönarleverans mellan 
Ica Gräddö och boende på Tjockö.  

Lars Berglund, Blidö-Frötuna skärgårdsförening 

Lars informerar kring ett heldagsseminarium han deltog på som anordnades av forskare 
på Södertörn. Det pågår ett arbete kring forskning i skärgården och uppstart av ett 
forskningsnätverk, där bland annat Ida-Maria från Norrtälje kommun kommer delta i en 
referensgrupp.  

Per Ericsson, Tjockö 

Per informerar kring att boende på Tjockö fått erbjudande om bredband. Informerar även 
kring att det i Räfsnäs hamn finns båtar som inte hör hemma där.  

Claes-Håkan Jansson, Stomnarö 

Claes-Håkan informerar att toaletterna vid replipunkten återigen var låsta. Replipunkterna 
är otroligt viktiga för skärgården och toaletterna behöver vara öppna.  

Anna Johnsson, Gräskö 

Anna är ny ledamot i skärgårdsrådet i stället för Nils Rex. Anna bor på Gräskö där hon 
driver Gräskö båtvarv tillsammans med sin man.  

9. Övriga frågor 
 

a. Behov av budgeterade pengar till bryggunderhåll. 

Inkommande fråga/synpunkt kring att det finns ett stort behov av finansiering till 
bryggunderhåll. Region Stockholm har inför år 2023 en budget för bryggunderhåll som är 
satt till 2,5 mkr. Föreningar kan söka max 500 000.  

b. Sopbåtshamnen får inte stoppa övriga behov av utskeppningsplatser i 
kommunen. Totalt behövs minst 3 fungerande platser söder om 
Väddökanal. En i norr, en i mellan delen och en i södra delen. Till dessa 
måste vägarna hålla Bärighetsklass BK 1. 

Inkommande synpunkt och är en viktig del av pågående revidering av den kommunala 
bryggplanen.  

10. Avslutning 
a. Nästa möte: 9 februari 2023 
b. Plats: Norrtälje kommunhus, återkommer med sal 
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